
Vraag geld én vertrouwen
Wie een bijdrage vraagt uit het wijk- en dorpsbudget, vraagt meer dan geld. Die vraagt ook om draagvlak en vertrouwen. Marieke 
Smeets uit de wijk Boschveld zei tijdens de bijeenkomst in De Tramkade bijzonder treffend waar het bij de nieuwe subsidieregeling 
van de gemeente om gaat: om geld en vertrouwen voor de wijken en dorpen en draagvlak binnen die wijken en dorpen.

Ongeveer 130 vertegenwoordigers van dorps- en wijkraden en 
andere actieve inwoners hadden gehoor gegeven aan de uitnodi-
ging van de gemeente om naar De Tramkade in ’s-Hertogenbosch 
te komen. Daar hoorden ze wat er sinds de eerste bijeenkomst, 
die afgelopen april in Rosmalen werd gehouden, is gebeurd.

Verantwoordelijkheid
Veel. In de meeste dorpen en wijken zijn inmiddels knopen 
doorgehakt met betrekking tot het beoordelen van aanvragen. 
Er zijn zogenoemde bewonersadviesgroepen opgericht, die een 
behoorlijk formele status hebben.

Vrij te besteden geld
Het wijk- en dorpsbudget in een notendop: elk dorp en elke 
wijk krijgt een eigen jaarbudget, te besteden aan veiligheid, 
buurteconomie, de inrichting van de omgeving of sociale 
zaken. In totaal gaat het per jaar om ruim zeven ton. Het 
budget vervangt diverse andere regelingen, zoals de BIG.

Wie in de eigen wijk, buurt of dorp wat wil, dient digitaal een 
aanvraag in bij de gemeente. De gemeente sluist de aanvraag 
door naar de bewonersadviesgroep. Die groep bestaat uit 
bewoners die de wijk, buurt of het dorp vertegenwoordigen. 
Als een aanvraag wordt goedgekeurd, maakt de gemeente 
geld over aan de aanvrager. De gemeente controleert de 
boekhouding van het project. Bij kleine bedragen gebeurt dat 
slechts met steekproeven. Het is belangrijk dat er bewezen 
draagvlak is voor elk idee. 

Geld voor dorp en wijk
Verslag van bijeenkomst over wijk- en dorpsbudgetten, 4 oktober 2016

Paul Hilgers zorgde tijdens de conferentie voor een muzikaal 
intermezzo. Gerard Schouten (Wijkraad Zuid) zong mee.

Marieke Smeets: “We vragen geld, draagvlak en vertrouwen”.
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Zo worden ze officieel benoemd door het College van B. en W. 
Logisch, want er gaat nogal wat geld via die groepen naar 
bewonersinitiatieven.
Uit de reacties in de zaal bleek dat hier tegelijkertijd ook een 
beetje de pijn zit. Want tjonge, het is nogal een verantwoorde-
lijkheid. Maar dat is ook de bedoeling, bleek uit het slotwoord 
van wethouder Paul Kagie: “De overheid kan niet het 
antwoord geven op alle problemen. Die antwoorden moeten 
uit de samenleving komen. Uit buurten, dorpen en wijken. De 
gemeente moet zelf minder initiatief nemen en meer initia-
tieven volgen en steunen. Vandaar de wijk- en dorpsbud-

getten”. Volgens de wethouder zal deze ontwikkeling uiteinde-
lijk leiden tot begrotingen per wijk en dorp, mede of vooral te 
beheren door die wijken en dorpen.
Wethouder Jos van Son stelde de twijfelaars gerust. “We 
gooien u niet in het diepe. De wijkmanagers staan u bij.” Maar 
beide bestuurders pleiten ervoor, net als andere sprekers, om 
toch maar vooral te beginnen. En dat met zo min mogelijk 
regels te doen. In november worden de laatste formele stappen 
gezet. Dan worden de bewonersadviesgroepen benoemd. Per 1 
januari is het nieuwe systeem voor wijk- en dorpsbudgetten 
een feit.

Er zijn altijd nog andere potjes
Maar wat nou als een project meer geld kost dan er beschikbaar is? En wat nou als de bewonersadviesgroep een idee afkeurt dat toch 
écht heel erg de moeite waard is? Er waren veel vragen tijdens de bijeenkomst over wijk- en dorpsbudgetten in de Tramkade. Maar er 
was die dinsdagavond vooral veel enthousiasme, zo bleek.

Over het idee leek iedereen het wel eens tijdens het debat dat 
na enkele presentaties volgde: dat idee deugt. Het nam niet 
weg dat gespreksleidster Riekje Bosch nogal wat vragen kreeg 
voorgelegd. Die vragen gingen onder meer over projecten die 
om wat voor reden dan ook niet gehonoreerd worden. 
Vertegenwoordigers van de gemeente konden de vragenstel-
lers geruststellen. “We hebben nog meer potjes”, zei Ted 
Prinsen, afdelingshoofd Openbare Ruimte & Verkeer. En dus 
kan de zo vurig gewenste skatebaan best uit een ander budget 
worden betaald. Wat niet wegneemt dat hij toch vooral de 
wijk- en dorpsbudgetten wilde aanbevelen. “Want daarmee 
maak je dingen los in een wijk of dorp”, vindt hij.

Maar wanneer moet iemand nou aankloppen bij de beheerder 
van dat nieuwe budget of gewoon bij de gemeente vragen om 
een speeltoestel? “We hebben diverse fondsen en subsidies en 
zowel bewoners als de gemeente moeten leren met al die 
potjes om te gaan”, vatte Ton van Helvoort samen wat er in 
2017 moet gaan gebeuren. Ton is adviseur van de afdeling 
Onderwijs, Arbeidsmarkt en Participatie van de gemeente.

Veel vragen
Vanuit de zaal klonk instemming. Er waren ook veel vragen. 
Hoe zorg je er bijvoorbeeld voor dat de bewonersadvies-
groep een goede vertegenwoordiging van de wijk of het 
dorp is? Daar is geen recept voor, bleek uit het antwoord 
van Hans Migchielsen van het wijkmanagement. “Dat moet 
u echt zelf doen.” Jongerenambassadeur Ruben van den 
Bulck maakte zich, in een zaal vol 50-plussers, zorgen over 
projecten die voor de jeugd de moeite waard zijn. Jongeren 
bundelen minder dan senioren hun krachten en ze zijn ook 
nog eens met minder. “En verder missen we de ervaring en 
het netwerk”, vroeg hij om begrip. Steun kwam vanuit de 
gemeente. “We zijn er als je hulp nodig hebt.”

Een greep uit de andere vragen: of de digitaal in te vullen 
formulieren alsjeblieft gebruiksvriendelijk worden (“Terechte 
wens”), of de kosten van een gevraagde skatebaan over tien 
jaar uitgesmeerd mogen worden (“Een gedeelte van het 
budget kan voor investeringen worden gebruikt”), of ook 
het onderhoud van zo’n skatebaan uit het wijk- en dorps-
budget bekostigd moet worden (“Nee”), hoe lang een 
beoordeling duurt (“Gemiddeld zes weken”), of er bij de 
gemeente één aanspreekpunt is (“Nee, wel één contactper-
soon per wijk, namelijk de wijkmanager”) en of het een 
proef is (“Nee, vanaf januari gaan we het zo doen”).

Wijkmanager helpt
Iedere wijkmanager gaat in zijn/haar wijk nu verder met de 
bewonersadviesgroep om afspraken te maken en de verdere 
voorbereidingen voor de start van de samenwerking in januari 
voor te bereiden. Heb je vragen bel of mail je wijkmanager.
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Jongerenambassadeur Ruben van den Bulck: 
“Wij missen het netwerk dat ouderen hebben”.

Hans Migchielsen geeft leiding aan de wijkmanagers. Hij informeer-
de de wijk- en dorpsraden over het nieuwe budget.


